
 
 
 
 

14. maj 2007 
  
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedr. pukkelhvalers skadelige adfærd. 
(Landstingsmedlem Jens B. Frederiksen, Demokraterne) 
 
Begrundelse: 
 
I forbindelse med KNR radioavis den 14. maj 2006 udtalte Landsstyremedlem for Fiskeri, 
Fangst og Landbrug, Finn Karlsen sig som følger: ”Pukkelhvalerne er nu så mange, at de for-
årsager ulykker med joller, der slynges op af hvalerne”.  
 
 
I den anledning ønsker jeg at stille Landsstyret følgende spørgsmål: 
 

• Kan Landsstyret dokumentere, at der er joller, der er blevet slynget op af pukkelhvaler? Der 
bedes venligst redegjort for hver enkelt ulykke. 

 
• Kan politiet, der forestår redningsaktioner i det kystnære farvand, bekræfte, at pukkelhvaler 

har forårsaget ulykker med joller, der er blevet slynget op af hvalerne? 
 

• Betragter Landsstyret som følge heraf pukkelhvaler som skadedyr, hvis antal af hensyn til 
sikkerheden til søs skal reduceres? 

 
• Er Landsstyret bekendt med, om hvorvidt man i andre lande, så som USA, med større puk-

kelhvalbestande end Grønland, finder det nødvendigt at reducere antallet af pukkelhvaler af 
hensyn til sikkerheden til søs? 

 
 

 
Spørgsmålene bedes besvaret inden for en svarfrist på ti dage fra modtagelsen. 
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